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Vedr. den mulige linjeføring af Hovedgård-Hasselager togbanen over Stilling-Solbjerg 
Sø/Pilbrodalen. 

 

Det er med bekymring for naturen i Skanderborg Kommune, at vi i DN Skanderborg skriver til 

jer.  
Der har i den seneste tid været megen debat i medierne om de 3 mulige linjeføringer af 

Hovedgård-Hasselager togbanen i Skanderborg kommune. Særlig én har vores bevågenhed: 

nemlig den der går over Stilling-Solbjerg Sø; over en fredning. 

Set fra landskabets synsvinkel, vil det helt klart bryde med æstetik og skønhed – en tog bro 
med et hurtigt kørende tog vil skæmme og virke "unaturlig" for beskueren. Dyrelivet vil lide 

under det, og især fuglelivet vil blive påvirket – her tænker vi på bla. havørnen, der ved flere 

lejligheder er blevet observeret i nabolaget og også odderen og skovmåren (og andre Rødliste 

arter) vil mærke de ændrede forhold og trække væk fra området. Èt er den daglige 

menneskelige aktivitet, som dyrene har vænnet sig til med tiden, èt andet er toget og 
togbroen – som vil forstyrre med sine 250 km i timen. 

 

Det er ikke godt. 

 
Som naturorganisation mener vi, at et sådan Højhastighedstog hører til inde på land, et stykke 

væk fra søen. 
 

DN Skanderborg 

 


